



CANADA

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

No. 40

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMEDIATE

JUNE 19, 1970
LE 19 JUIN 1970

WORLD YOUTH ASSEMBLY/
CONGRES MONDIAL DE LA JEUNESSE

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

As part of the celebrations of the 25th anniversary of the United Nations, the Honourable Mitchell Sharp, Secretary of State for External Affairs, announced today that an additional grant of \$20,000 will be put at the disposal of the World Youth Assembly to finance the participation of young people from the developing countries. The Canadian Government has already given \$10,000 to the United Nations Trust Fund set up for the Youth Assembly. This further contribution of \$20,000 responds to the plea of the Secretary General of the United Nations to member states to increase their support in order to enable the World Youth Assembly to overcome its financial difficulties.

In addition two national airline companies, Air Canada and Canadian Pacific Airlines have undertaken to transport free of charge 20 participants from developing countries to the World Youth Assembly to be held in New York from July 9 to 18, 1970.

A Canadian Committee for the 25th anniversary of the United Nations was recently set up and has received a \$25,000 grant from the Canadian Government to prepare the celebrations of the anniversary in Canada. One of the Committee's priorities has been the selection of the five Canadian participants to the World Youth Assembly.

Dans le cadre des célébrations du 25e anniversaire des Nations-Unies, le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, annonce qu'un don additionnel de \$20,000 sera versé par le Gouvernement canadien au fonds créé par le Secrétaire - Général pour permettre aux jeunes des pays en voie de développement de se rendre au Congrès. Le Canada a déjà participé à ce fonds par un don de \$10,000. Cette contribution additionnelle de \$20,000 répond à l'appel de fonds lancé par le Secrétaire-Général aux pays membres des Nations-Unies afin de ne pas mettre en danger la tenue de cette Assemblée des jeunes du monde.

De plus les deux compagnies aériennes nationales Air Canada et Canadian Pacific Airlines, ont accepté de défrayer les coûts de transport de 20 participants des pays en voie de développement au Congrès mondial de la jeunesse qui doit avoir lieu à New York du 9 au 18 juillet prochain.

Un comité canadien pour le 25e anniversaire mis sur pied récemment a reçu du Gouvernement canadien une subvention de \$25,000 afin de préparer les célébrations du 25e anniversaire de l'Organisation des Nations-Unies à travers le Canada. Une de leurs tâches prioritaires a été de choisir les cinq participants canadiens au Congrès mondial de la jeunesse.